
 

 1 

Indkaldelse til Skolebestyrelsesmøde 
Sønderholm Skoles bestyrelse  

 
Tid: Onsdag d. 9. januar 2019  kl. 17.00 – 19.00.   

Sted:  Sønderholm Skole  

Deltagere: Rune Træholt (RT), Michael B. Larsson (MBL), Tina Engstrøm Lyhne (TL) 
Lotte Jacobsen (LJ), Nikolaj Hebsgaard (NH), Rasmus Risgaard Kjeldberg 
(RK), Mariella Hostrup Buus (MB), Jacob Birk Jensen (JB), Marie Vingaard 
Bové (MV), Werner Raundrup Elhauge (WE), Louise Sørensen (LS), Bo 
Tandebæk Kristiansen(BK), Sarah Svendsen (SS), Sofie Svendsen (SS2) 

Mødeleder: Rasmus Kjeldberg formand for skolebestyrelsen 

Referent: Skoleledelsen 

 
 
 

Dagsorden 
 
1) Godkendelse af dagsorden 

• Dagsorden godkendt 
 

2) Model for arbejdet med inklusion og læringsfællesskaber i Aalborg Kommune - Høringssvar 
Skoleudvalget har godkendt 1. behandlingen af et forslag til ny model for arbejdet med inklusion og 
læringsfællesskaber på skolerne i Aalborg Kommune. Sagsfremstilling sendes i frem til den 16/1 2019. Vi 
skal udarbejde høringssvar. Høringsmaterialet er vedlagt som bilag, og det er en god ide at orientere sig 
i materialet inden mødet. 

• Antallet af segregerede elever vokser, hvilket kommunen økonomisk ikke kan bære. Derfor dette 
arbejde med inklusion og dette høringssvar. 

• Vi gennemgik indsatserne og uddybningerne heraf.  

• Afrapporteringen  

• Bestyrelsen diskuterede indholdet i høringssvaret. Rune og Tina lavet et oplæg, som rundsendes 
til godkendelse/kommentarer/rettelser. 

• Vi skal være opmærksomme på at vi kommunikerer positivt omkring inklusion udadtil således 
forældregruppen på skolen fortsat kan være trygge i hvorledes opgaven løses lokalt på skolen. 
Også selvom vores høringssvar får en negativ ordlyd. 

 
3) Sønderholm Skoles værdigrundlag 
Ledelsen præsenterer resultatet af det arbejde, som blev startet sidste skoleår. Se det vedlagte bilag. 

• Rune gennemgik værdigrundlaget samt ridsede den forudgående arbejdsproces op. 

• Værdierne er den overordnede ramme for skolens principper.  

• Kommentarer hertil: 
o Vi diskuterede om definitionen af kerneopgaven var for bredt formuleret, og om den 

fortrinsvis pegede på fællesskabet fremfor det enkelte individ. Sørger værdigrundlaget i 
tilstrækkeligt omfang for at tydeliggøre målet med at den enkelte elev bliver så dygtig 
som muligt, eller ”den bedste udgave af sig selv”? 

o Obs på at holde værdierne i live fremadrettet. 
o Der opleves en rød tråd mellem dagpleje, børnehave og skole. 
o En strategi er ikke noget uden en handleplan. Skolen har allerede en mål-pil, kan 

værdigrundlaget komme deri? Ledelsen er i gang med at arbejde på at visualiserer mål-
pilen på ny.  
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o Værdigrundlaget tages med igen til næste møde til godkendelse samt drøftelse af 
PRstrategi. Hvorfor vælge Sønderholm Skole frem for naboskolerne. 

 
4) Informationer 
A) Nyt fra elevrådet  

o Vi har fået de ansøgte penge fra AES til bordtennisbord 
udendørs. 

o Ønske om at affaldssorterer. Elevrådet er godt i gang med 
arbejdet herom. 

B) Nyt fra personalet 
o Indskolingen får to nye elever som er engelsk og 

koreansktalende. 
C) Nyt fra ledelsen 

o Ledelsen skal til læringssamtale på forvaltningen d. 10. januar. 
o Vi skal have ansat endnu en rengøringsassistent. Vi har pt. 34 

ansøgninger.  
o Skoleudvalget skal til at arbejde med på ny ressourcemodel, 

som formegentligt skal til godkendelse i januar 2020. 
o Skoleudvalget arbejder fortsat på den nye skole Stigsgård 

Brygge. 
o Udskolingsvalgfag ændres fremadrettet til en fast og 

anderledes form. 
D) Nyt fra formanden 

o Fra samrådsmødet lyder det til at der kommer 7 rækkehuse 
o Lokalplanen for byggeriet ved sinde af skolen ligger til godkendelse. De almene boliger, som var 

forslået på Sport 2’erne blev ikke godkendt. 
o Byens stole er ved at være slidte, og Samrådet er derfor gået i gang med at ansøge om økonomi 

til nye. 
o Alle kan byde ind med punkter til dagsorden op til 8 dage inden mødet. 

 
5) Eventuelt 

o Hvordan oplever forældrene bestyrelsens kommunikation? Skal vi undersøge det? 
o Skolen har overtaget møbler doneret fra 3R kontorer i Århus. 
o Indkaldelser til kommende møder sendes ud samlet i Outlook snarest. 

 
 


